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ACTA DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL ESCOLAR 

DEL DISTRICTE DE NOU BARRIS 
 
 
Data: 28 d’abril de 2016 
Lloc: Sala d’Actes de la Seu del Districte Municipal de Nou Barris 
Hora: 17’30 h. 
 

- Presideix:  

- Sra Àngels Rabadà, Consellera d’educació Districte de Nou Barris 

 
Assistents: 
 
Pel sector de la Direcció de centres escolars públics 

- Elena Ràfols Canela. Direcció C. públics. EBM Aqüeducte 

- Ricard Roura Rodon. Direcció C. públics. Escola d’art Superior Deià 

- Anna Maria Blasco Blasco. Direcció C. públics Escola Víctor Català 

- Jordi Moncosí. Direcció C. públics Institut Barcelona-Congrés 

- Xavier Sanz Botey. Direcció C. Públics- Institut Galileo Galilei 

 

Pel sector de la Direcció de centres escolars concertats 

- Joan Vives Miracle. Direcció CC Bemen 3 
- José Luis Fructuoso Catalan. Direcció CC Sant Lluís 

 
Pel sector del Professorat de centres escolars públics 

- Anna Porta Brasó. Professorat pública Institut Escola Turó de les Roquetes 

 

Pel sector del Professorat de centres escolars concertats 
 
Pel sector dels pares i mares centres públics 

- Meritxell López Cava. Repr. AMPA, escola Víctor Català 
 

Pel sector dels pares i mares centres concertats 

 

Pel sector PAS públics 
 

Pel sector alumnat de centre públic 

 

Pel sector dels sindicats 

- Glòria Seguí Ferrer. Sindicats. CCOO 

- Pep Vinyals Iglesias. Sindicats USTEC 

 

Pel sector dels consellers 

- Àngels Rabadà Nuñez, consellera d’educació (Barcelona en comú) 
- Carlos Izquierdo Lazaro, conseller tècnic (Barcelona en comú) 

 
Districte de Nou Barris 
 
Pl. Major de Nou Barris, 1 
08042 Barcelona 
93.291.68.00 
www.bcn.cat/noubarris 
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- Juan Medina Rodríguez, conseller (Barcelona en comú) 
- Mario García Gómez, conseller (grup PSC) 
- Francisco García Ortíz, conseller (grup PPC) 

- Raul Medina Román, conseller (grup C's) 

- Joaquim Sangrà Morer, conseller (grup ERC) 

 

Pel sector entitats 

- Carles Benito Lupiañez, coordinadora d’Associacions pares/mares de Nou Barris 

- Andreu Varela, Plataforma Xarxa 0-18, Nou Barris 

 

Pel sector de l’Ajuntament 
- Lucas Martínez Chito. Direcció de Serveis a les Persones. Districte Nou Barris 

 

Pel sector de l’administració educativa 

- Cesca Garcia Latorre, SE (CRP) Nou Barris 

- Neus Ollé Comas. Inspectora. Consorci d’educació 

- Àlex Vidal Garcia. Coordinador SE, director EAP 

 
Convidats: 

- M Jesús Sanz. Consorci d’educació 
- Natàlia Fuster. Professora escola Prosperitat 
- Xavier Mola. Conseller ERC 

 
Secretària: 

- Maria Iborra Cano, Consell Escolar Municipal de Nou Barris 
 
ORDRE DEL DIA 

1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de la darrera sessió, Àngels Rabadà, 
Vicepresidenta del CEMD. 

2. Presentació del premi Aula Mòbil concedit a l’escola Prosperitat 
3. PAM-PAD. Consellera d’educació 
4. Proposta de Pla de xoc per a la millora de l’educació a Nou Barris. Xarxa 0-18 
5. Manteniment i inversions. Consorci 
6. Oferta d’inici de curs. Inspecció d’educació de districte 
7. Torn obert de paraules 

 
Desenvolupament de la sessió 
 
PRIMER PUNT.- 
La consellera planteja que si ningú té cap esmena es pugui aprovar l’acta anterior. 
Al punt 3er de l’acta anterior Cesca García (CRP) presenta l’esmena de canviar el paràgraf 
segon per: “Cesca Garcia, CRP, valora que fins ara la dinàmica de les sessions ha estat de 
posar l'accent en la vessant informativa, s'han presentat diversos informes quantitatius (que 
sovint no hem pogut comentar, al no disposar de les dades amb anterioritat) i caldria donar pas 
a un contingut amb més debat dels temes referents a l'educació”. 
Una segona esmena fa referència al canvi de “vesat informàtica”, per “vesant informativa”, 
presentat també per Cesca García i per Joan Medina (conseller Barcelona en Comú). 
Igualment Joan Medina, diu que falta posar-lo com a assistent a la reunió, i treure a Berta 
Argany, perquè no va assistir. Finalment, l’acta s’aprova sense més esmenes 
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SEGON PUNT.- 
Natàlia Fuster, de l’escola Prosperitat explica com a tutora de 6è dels curs passat, que han 
participat amb diversos curtmetratges, aquest que presenta va obtenir el premi “Plural + 2015”. 
L’elaboració de tot el procés va ser desenvolupat, i van ser protagonistes, els nens i nenes, des 
del guió, als actors o la direcció, la qual va ser assumida pel protagonista, una persona amb 
discapacitat motriu. Es fa amb tauletes, amb el programari Video-cat i monitors de suport. El 
premi és concedit per mitja de votacions. 
El tema premiat era el del 2015, sobre “Drets de la ciutadania de Barcelona”, en ell s’explica 
l’arribada d’un nen amb discapacitat a una escola, la seva soledat, i els canvis que introdueix la 
iniciativa d’un altre company. 
Explica que van sortir a Btv, ja que el 4 de març, des de l’Auditori del Disseny Hub Barcelona, 
per l’entrega dels diplomes a l’alumnat participant durant aquest curs 2015-16, es va fer la 
retransmissió en directe, cosa que encaixava amb una programació de tot el dia de temes 
infantils-juvenils, presentats per la mateixa franja d’edat. 
La secretària del CEMD, explica que si algú està interessat en participar al programa Aula Mòbil 
té més informació dins la carpeta i pot consultar a més bcnaulamobil.cat. 
 
TERCER PUNT.- 
La Consellera d’educació, Àngels Rabadà, explica que s’han anat fent els deures per part de la 
Regidora, que dins del PAM-PAD està ben lligat. 
S’ha canviat el Regidor d’educació, en Raimundo Viejo, pel Comissionat d’educació, en Miquel 
Àngel Essomba, per l’assistència d’aquest a algun CEMD per presentar-se la consellera està 
interessada. 
Hi ha dos documents bàsics per entendre com el nou executiu entén l’educació: EL Dret a 
l’educació i la Mesura de govern d’impuls al projecte educatiu de ciutat per fer de Barcelona 
una capital de la innovació tecnològica. 
El CEMB fa una certa crítica d’aquestes mesures, es voldria més desenvolupament i concreció, 
l’escrit sobre aquest tema es farà arribar quan es doni per definitiu.  
Entenen l’educació en un sentit molt ampli, a totes les edats, de 0 a 100 anys, es pot aprendre. 
Pensen en augmentar el treball comunitari, en la xarxa informal de lleure. 
Diu que volen ampliar el CEMD, fer-ne un fòrum de debat, presentar temes. 
En la construcció del PAM-PAD s’han fet dos debats sobre educació, un a la Biblioteca de Zona 
Nord, i un altre a l’escola Víctor Català, a més de les jornades reivindicatives de Nou Barris 
cabrejada. 
Tot el que s’ha debatut no hi sortirà al PAM-PAD, per capacitat econòmica o perquè pertany a 
un altra administració, com al Consorci d’Educació, per exemple. 
 
Jordi Moncosí, Direcció C. públics Institut Barcelona-Congrés, pregunta on encaixarien les 
propostes de la Xarxa 0-18. 
Lucas Martínez Chito. Direcció de Serveis a les Persones. Districte Nou Barris, explica que 

aviat estarà clar on encaixarà cada tema. 

 

Andreu Varela, Plataforma Xarxa 0-18, Nou Barris, fa la crítica de no haver rebut els membres 

del CEMD la seva proposta de Pla de xoc per correu electrònic per a poder debatre’l 

correctament. També creu que el CEMD s’hauria de fer abans del CEMB per a poder aportar el 

material del CEMD al CEMB, en el cas actual el següent CEMB quedarà molt separat en el 

temps. 

Es parla entre els membres assistents de com debatre la Proposta de Pla de xoc per a la 

millora de l’educació a Nou Barris. Finalment la proposta d’ Anna Maria Blasco Blasco. Direcció 

C. públics Escola Víctor Català, és acceptada, i comença un debat que pot comportar un nou 

CEMD extraordinari. 
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QUART PUNT.- 
S’inicia el debat sobre la Proposta de pla de xoc pel Jordi Moncosí (Direcció C. públics Institut 
Barcelona-Congrés), explicant que aquest pla és la demanda que es va fer des del Consorci 
d’Educació, en la primera entrevista amb la nova gerent, on se’ls hi va dir de concretar. 
Diu que especifiquen els responsables de l’acció. 
Algunes idees recollides: 
 Suport material a les famílies: 
  1.-Cap ajut cobreix les sortides o colònies 

2.-Proposen un crèdit pont o beca per tractaments de logopèdia, encara que Àlex 
Vidal (coordinador SE, director EAP) recorda que el ministeri d’educació paga 
tractaments, gestionant el Consorci. 
3.-En relació als esports: demanen formats més flexibles, que els nois/ies no 
s’hagin de comprometre per tot el curs escolar. 

 Acolliment i suport a l’alumnat amb necessitats: 
4.-CREDAC, igual assisteix a un centre per un alumne, i demanen que atengués 
a altres. Àlex Vidal (coordinador SE, director EAP) explica que el CREDAC 
demana més recursos, que no deixen d’atendre els trastorns auditius, i atenen a 
alguns alumnes amb dificultats en el llenguatge; que intenten empoderar al 
professorat. 
5.-Els vetlladors a les escolen consideren que no n’hi ha suficients pels nens i 
nenes que els necessiten. M Jesús Sanz (Consorci d’educació), diu que els 
menors amb problemes de fora de Barcelona es concentren al voltant dels grans 
Hospitals, però es deixa el mateix índex de la resta de Catalunya. La inspectora 
Neus Ollé, recorda que el nivell professional que es demana per accedir-hi és 
baix, però que el nivell de les persones que hi accedeixen és alt degut als 
problemes que comporta trobar feina. 
6.- 
7.-Consideren que les places a l’Hospital de dia i altres centres per trastorns 
greus són insuficients. Àlex Vidal apunta que són centres per afinar en el 
diagnòstic, no és un dispositiu escolar. Es reconeix que hi ha un dèficit de 
dispositius per atendre situacions greus, cosa que el departament sembla haver 
entomat. 
8.-Insatisfacció general per la interlocució amb el CSMIJ, considerant que n’hi ha 
més amb l’EAP. Àlex Vidal diu que el CSMIJ oferirà programes d’adolescents en 
grup. Diu també que la frase “cal que la psicologia clínica estigui més present als 
centres”, li grinyola una mica. Es decideix que ell aporti un escrit per incorporar al 
present document. 
9.-UEC (Unitat d’Escolarització Compartida), per 3er i 4t, compartint el currículum 
d’ensenyament amb l’Institut. Es pensa que s’hauria de fer una política més 
preventiva des de primària, augmentant paral·lelament i temporalment les places 
d’UEC. Juan Medina Rodríguez, conseller (Barcelona en comú), creu que és un 
recurs vàlid d’integració, encara que alguns cops s’utilitza amb altres objectius. 
Àlex Vidal recorda que ben utilitzat és un recurs bo, amb professionals i espais a 
l’institut per compaginar el que es fa a l’UEC. Mario García Gómez, conseller 
(grup PSC), no estaria d’acord en rebaixar l’edat d’entrada a una UEC. 
Andreu Varela (Plataforma Xarxa 0-18, Nou Barris) indica que és el model que 
es té ara i que volen solucions sobre el model actual. 
10.-Anna Blasco (Direcció C. públics Escola Víctor Català), parla de les llistes 
d’espera dels Casals Infantils. 
11.-Jordi Moncosí (Direcció C. públics Institut Barcelona-Congrés) proposa que 
hi hagin entitats que acullin nois i noies expulsats dels Instituts. Lucas Martínez 
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Chito (Direcció de Serveis a les Persones. Districte Nou Barris) explica que 
s’està fent un Projecte de Diversificació Curricular que implica a entitats dels 
barri, que seria incorrecte utilitzar el mateix recurs per a nois i noies expulsats del 
sistema escolar. 

Es decideix fer una sessió extraordinària per a finalitzar aquest punt el dia 28/04, a les 17’30 h. 
 
CINQUÉ PUNT.- 
Informe d’inici de curs, Neus Ollé Comas (inspectora, Consorci d’educació): 

-Escoles de Nou Barris amb P3 reduïts de capacitat a 22: Aiguamarina, Ciutat Comtal, 
El Turó, Elisenda de M., Ferrer i Guàrdia, Mestre Morera, Sant Jordi. 

 -A P3 s’ofereixen 1223 places, 698 públiques i 525 de centres concertats. 
-L’oferta inicial de grups del curs 2016-17 és la mateixa que l’oferta final que el curs 
2015-16. 
-La matriculació a P3 esperable: 1098. 
 
-Oferta inicial a 1er d’ESO amb un grup addicional: I. Flos i Calcat i I. Pablo Ruiz 
Picasso 
-Instituts de Nou Barris amb 1er d’ESO reduïts de capacitat a 27: Barcelona C.,Flos i 
Calcat, Galileo Galilei, La Guineueta, Pablo R. Picasso, Roger de F., Turó de les 
Roquetes. 
-A 1er d’ESO s’ofereixen 1392 places, 762 públiques i 630 de centres concertats. 
-L’IEA Oriol Martorell ofereix 60 places d’ensenyaments integrats. 
-L’oferta final del curs 2015-16 va ser de 25 grups, l’oferta inicial del curs 2016-17 és de 
27 grups (1 a I Flos i Calcat i 1 a I. Pablo R. Picasso. 
-Hi ha una disminució de ràtio a principi de curs, a 1er d’ESO, que després es pot 
ampliar. 

Andreu Varela demana que aquesta disminució es mantingui a 27 als següents cursos d’ESO. 
Diu que hi ha dades diferents a les pàgines 10 i 12. 
 
I no havent-hi més temes a tractar, finalitza la sessió sobre les 20 h. 
 

 
 Maria Iborra 

Secretària del CEMD 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 


